
Miljøministeriet • Højbro Plads 4 • 1200 København K
Tlf. 72 54 60 00 • Fax 33 32 22 27 • CVR 12854358 • EAN 5798000862005 • mim@mim.dk • www.mim.dk

  
  

J.nr. BLS-301-00154

Den 25. maj 2009

Miljøministerens svar på spørgsmål nr. 374 (alm. del) stillet af Folke-
tingets Miljø- og Planlægningsudvalg. Spørgsmålet er stillet efter øn-
ske fra Flemming Møller Mortensen (S).

Spørgsmål 374
Vil ministeren i forlængelse af spørgsmål 373 oplyse, om ministeren med 
udgangspunkt i notatet ”Opgørelse over beskyttede vandløb i de nye kom-
muner og regioner” vurderer det som sandsynligt, at eksempelvis Esbjerg 
kommune reelt kun har halvt så mange kilometer beskyttelsesværdige 
vandløb som Tønder Kommune?

Svar
Der er tale om to kommuner med relativt forskellige naturforhold. Tønder 
Kommune er omkring 1/3 større end Esbjerg Kommune. Esbjerg Kommune 
rummer en større by og havne- og industrianlæg. Esbjerg Kommune har 
nogle store vandløbssystemer og en mindre del af marsken, medens Tøn-
der Kommune har en stor andel marsk og kog med mange vandløb, grøfter 
og kanaler. 

Udpegningen af de beskyttede vandløb har været igennem en godkendel-
sesprocedure i Miljøministeriet som led i de tidligere amters udpegning. Den 
samlede længde af beskyttede vandløb pr. km2 areal er ens i de to kommu-
ner. Jeg finder på den baggrund ikke anledning til at anfægte mængden af 
beskyttede vandløb i de to kommuner. 
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